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[Sonja Albrink] 
forbryderne samtidig ikke får mulighed for at 
afsone en idømt straf umiddelbart efter doms- 
afsigelsen, begynder tilliden til retssystemet at 
smuldre. Regeringen har signaleret, at den vil 
fremkomme med initiativer til at sikre en hurti- 
gere og mere konsekvent afsoning, og CD 
fremsætter hermed et forslag til skærpelse af 
minimumsstraffene for voldsforbrydelser. 

Det ligger i forslaget, at bøde og de korte 
hæftestraffe ikke længere skal kunne anvendes 
som sanktion for almindelig vold, medmindre 
der foreligger særlig formildende omstændig- 
heder, som retten da klart må anføre i sin dom. 

Når volden karakteriseres som værende af 
»særlig rå, brutal eller farlig karakter«, fore- 
slår forslagsstillerne indført en minimumsstraf 
på 2 måneders fængsel, og har volden medført 
varige legemsskader, foreslås minimumsstraf- 
fen fastsat til 1 års fængsel. 

Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets 
tekst og de bemærkninger, der ledsager det, og 
anbefaler det til Tingets velvillige behandling. 

Lis Noer Holmberg (CD): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om beskat- 

ning til kommunerne aff faste ejendomme. (Fast- 
sættelse af den amtskommunale grundskyld- 
promille). 

(Lovforslag nr. L 59). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger lovforslaget, og anbefaler det til Tingets 
velvillige behandling. 

Kofod-Svendsen (KRF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om ændring af  

reglerne for sømænds kirkeskat. 
(Beslutningsforslag nr. B 12). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af stedfortrædere for følgende folketings- 
medlemmer: 

Ellemann-Jensen (V) og 
Erhard Jakobsen (CD). 

Formanden: 
Medlem af Folketinget Ellemann-Jensen 

har søgt om orlov i henhold til forretningsor- 
denens § 42, stk. 3, litra d. 

Medlem af Folketinget Erhard Jakobsen har 
søgt om orlov i henhold til forretningsorde- 
nens § 42, stk. 3, litra c. 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte det 
som vedtaget, at der meddeles de pågældende 
orlov som ansøgt fra og med d.d., og at stedfor- 
træderne indkaldes som midlertidige medlem- 
mer. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Indstilling fra Udvalget til Valgs Prøvelse. 

Forhandling 

Jens Jørgensen (KF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele or- 

lov til 2 medlemmer af Folketinget og at ind- 
kalde stedfortræderne. 

Som ordfører for Udvalget til Valgs Prøvelse 
skal jeg tillade mig at gøre indstilling om, at 
stedfortræderne godkendes som midlertidige 
medlemmer af Folketinget. 

Hr. Ellemann-Jensen er valgt i Århus Amts- 
kreds, og i anledning af hans orlov indkaldes 
1. stedfortræder for Venstre i denne amtskreds, 
lærer Bente Grønfeldt. 

Hr. Erhard Jakobsen er valgt i Frederiks- 
borg Amtskreds, og i anledning af hans orlov 
indkaldes 1. stedfortræder for Centrum-Demo- 
kraterne i denne amtskreds, overassistent Addi 
Andersen. 

Udvalget til Valgs Prøvelse har i et møde i 
dag behandlet disse sager, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

Som midlertidige medlemmer af Folketinget 
fra og med den 27. oktober 1992 godkendes 

lærer Bente Grønfeldt og 
overassistent Addi Andersen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 
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Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 103 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om fremme aff forespørgsel nr. F 4: 
Forespørgsel til udenrigsministeren [om, hvil- 

ke tanker regeringen gør sig om Afrikas situ- 
ation og fremtidige udviklingsperspektiver, og 
om, hvilke initiativer Danmark kan tage for at 
fastholde engagementet i og medansvaret for 
Afrikas udvikling på længere sigt]. 

Af Mimi Jakobsen (CD), Erik B. Smith (S), 
Ahlmann-Ohlsen (KF), Hanne Severinsen (V), 
Riishøj (SF), Jørgen Estrup (RV) og Glønborg 
(KRF). 

(Forespørgslen anmeldt 20/10 92). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 5: 
Forespørgsel til trafikministeren [om, hvilke 

ændringer af  den danske trafikpolitik regeringen 
agter at foreslå på baggrund af  starten af det 
indre marked den 1. januar 1993]. 

Af Tommy Dinesen (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 20/10 92). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 6: 
Forespørgsel til trafikministeren [om regerin- 

gen har planer om ændringer i DSB's besejling 
af  Århus-Kalundborg-ruten]. 

Af Helge Mortensen (S), Tommy Dinesen 
(SF) og Arne Melchior (CD). 

(Forespørgslen anmeldt 21/10 92). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Og nu da jeg er færdig med denne oplæs- 
ning, vil jeg bede om, at der bliver ro i salen, 
således at vi kan gå over til forhandling af de 
næste punkter på dagsordenen. Vi går over til 
punkter på dagsordenen, som ikke er ren op- 
læsning, og hvor der derfor er brug for en vis 
lydhørhed. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Første behandling af beslutningsforslag nr. B 
10: 

Forslag til folketingsbeslutning om opfordring 
til at trække aktstykke nr. 22 om ydelse af en 
statsgaranti på 500 mio. kr. til Færøerne tilbage 
fra Finansudvalget. 

Af Kim Behnke (FP) m.fl. 
(Fremsat 22/10 92). 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Statsministeren (Poul Schlüter): 
Regeringen må afvise det forslag til folke- 

tingsbeslutning, som en række af Fremskridts- 
partiets medlemmer har fremsat. Hvis aktstyk- 
ke nr. 22 blev trukket tilbage, ville den aftale, 
som regeringen har indgået med det færøske 
landsstyre, jo faktisk falde væk, og det ville få 
nok så katastrofale følger for hele det færøske 
samfund. Sjóvinnubankin ville formentlig gå i 
betalingsstandsning i morgen, og det ville sen- 
de sådanne chokbølger gennem hele det færø- 
ske samfund, at alt kunne bryde sammen i lø- 
bet af få måneder. Det ville være skidt for Fær- 
øerne, men det ville også være skidt for det 
danske rige. 

Det var dette perspektiv, som bragte det fær- 
øske landsstyre og regeringen til forhandlings- 
bordet den 6. oktober. Resultatet blev en afta- 
le, som ikke alene har til formål at tilføre Sjó- 
vinnubankin ny kapital, men også at søge at 
rette op på den generelle økonomiske situation 


